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Από το υπ’ αριθ. 9/2003 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 307/2003 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση χαρακτηρισμού οδού προς Δ.Δ. 
Ράχης ως κυριότερη Δημοτική. 

 
       Σήμερα 21 Απριλίου του έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Μ. Δευτέρα και 
ώρα 20:00 και σε συνέχεια της αναβληθείσας συνεδρίασης στις 22 Απριλίου του 
έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Μ. Τρίτη και ώρα 20:00, συνήλθε σε τακτική 
συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 17-4-2003 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα 31 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης   Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης    
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   Π. Ποταμόπουλος 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Πιτούλιας 
11. Θ.  Σιδηρόπουλος   Γ. Μανακούλης 
12. Γ. Τροχόπουλος    
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
14. Μ. Σακαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Από την αναβληθείσα συνεδρίαση 

στις 21-4-2003 απουσίαζαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Β. 
Ρήσσου. 
2) Από τη συνέχιση της αναβληθείσας συνεδρίασης στις 
22-4-2003 απουσίαζαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Δ. 
Ταχματζίδης.  
3) Κατά τη συζήτηση του 1ου θέματος προσήλθε ο κ. Β.  

15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης Ρήσσου. 

4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 304/2003 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Ι. 
Κουρουζίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 305/2003 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι. Καλαϊτζίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 308/2003 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ. Τροχόπουλος, Κ. 
Χιονίδης και επανήλθαν κατά τη συζήτηση της υπ’ 
αριθ. 313/2003 απόφασης. 
Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 323/2003 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Σ. Κρομμύδας. 

22. Μ. Γαβρίδης 
23. Δ. Δάσκαλος 
24. Α. Δελαβερίδης 
25. Γ. Μιχαηλίδης 
26. Δ. Ταχματζίδης 
27. Σ. Μηλιόπουλος 
28. Α. Παπαστεργίου 
29. Κ. Πουλασουχίδης 
30. Η. Σοφιανίδης 
31. Γ. Ορφανίδης 



 
  

Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 7ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 3-3-2003 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου Μαρίας Τσιαμήτρου-Καραχατζή, που έχει ως εξής: 

Με την αριθ. 676/10-2-03 αίτηση οι κ.κ. Αναστασία και Αικατερίνη 
Κουκουτέγου ζήτησαν τον χαρακτηρισμό της οδού από τη θέση «Βίλα Βικέλα» μέχρι 
τον οικισμό Ράχης ως κυριότερη δημοτική, προκειμένου  να εφαρμοστούν οι 
διατάξεις του άρθρου 1  παρ. 2Β/δδ του Π.Δ. 24/31-5-85 (αρτιότητα κατά 
παρέκκλιση). 

Οι οδοί που συνδέουν τη Βέροια με το Δ.Δ. Ράχης είναι δύο, η 
προαναφερθείσα και η οδός που είναι σε επαφή με την επαρχιακή Βέροιας – 
Κοζάνης. 

Σύμφωνα με το άρθρο 1 παρ. 2Β/δδ του Π.Δ. 24/31-5-85 (ΦΕΚ 270Δ), ως 
Δημοτικοί ή Κοινοτικοί οδοί θεωρούνται οι οδοί που ενώνουν οικισμούς του αυτού 
Δήμου ή Κοινότητας μεταξύ των ή οικισμούς ομόρων  Δήμων  ή Κοινοτήτων ή με 
Διεθνείς, Εθνικές ή Επαρχιακές οδούς. Σε περίπτωση που μεταξύ των 
προαναφερομένων υπάρχουν περισσότερες της μιας Δημοτικοί ή Κοινοτικοί οδοί που 
συνδέουν αυτούς, οι διατάξεις της παρούσης περίπτωσης έχουν εφαρμογή μόνο σε 
γήπεδα που έχουν πρόσωπο στην κυριότερη από τις οδούς αυτές. Η αναγνώριση των 
οδών αυτών σε κυριότερες ή μοναδικές γίνεται με απόφαση του οικείου Νομάρχη 
μετά από γνώμη του Συμβουλίου Χωροταξίας, Οικισμού και Περιβάλλοντος του 
νομού. 

Στην τεχνική έκθεση που συνοδεύει την αριθ. 676/03 αίτηση του αρχιτέκτονα 
μηχανικού Γ. Γιαννικούρη, αναφέρεται ότι η προαναφερθείσα οδός είναι η μοναδική 
που συνδέει απευθείας  τη Βέροια με το Δ.Δ. Ράχης και από ετών έχει χρησιμοποιηθεί 
για τη σύνδεση του Δ.Δ. με την πόλη. Είναι ασφαλτοστρωμένη σε όλο το μήκος της, 
διαθέτει τα σχετικά δίκτυα υποδομής, και έχει ήδη αρχίσει η ανάπτυξη, οικιστική 
δράση (δημιουργία εργατικών κατοικιών). 

Άποψη της Υπηρεσίας είναι  ότι η οδός είναι η κυριότερη δημοτική, διότι 
είναι η συντομότερη οδική σύνδεση με σημαντικό κυκλοφοριακό φόρτο. 

Για όλους τους παραπάνω λόγους και προκειμένου να εφαρμοστούν οι 
διατάξεις του άρθρου 1 παρ. 2Β/δδ, το θέμα διαβιβάζεται στο Δημοτικό Συμβούλιο 
να αποφασίσει σχετικά. 

Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την από 15-4-2003 
εισήγηση της επιτροπής τεχνικών θεμάτων του Δ.Σ. με την οποία αυτή ομόφωνα 
εισηγείται να χαρακτηριστεί κυριότερος Δημοτικός Δρόμος και άμεσος ο δρόμος που 
ενώνει την πόλη της Βέροιας με το Δ.Δ. Ράχης, με την επιφύλαξη του μέλους της Α. 
Βάσσου, ότι δεν θα δημιουργηθεί πρόβλημα στον δρόμο που ενώνει την πόλη της 
Βέροιας με την Εθνική οδό προς Κοζάνη με το Δ.Δ. Ράχης. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Ορφανίδης :Αυτή η οδός πως ονομάζεται σήμερα; Αν χαρακτηριστεί όπως 

προτείνεται αλλάζουν οι όροι δόμησης των οικοπέδων; Αν ναι, θα πρέπει να το 
δούμε. 

Τσιαμήτρου:Υπάρχει απόφ. Νομαρχίας που χαρακτηρίζονται ως κοινοτικοί  
δρόμοι και κατ΄επέκταση σήμερα είναι δημοτικοί. Υπάρχουν αιτήσεις για το θέμα 
αυτό. Έχουν κατά παρέκκλιση συντελεστή. 

Μιχαηλίδης :Πως χαρακτηρίζονται οι δρόμοι από Κοζάνη προς Ράχη και ο 
δρόμος Ασωμάτων-Ράχης; Ποιά είναι η διαδικασία μέχρι να βγάλει απόφ. ο 
Νομάρχης; 



Τσιαμήτρου:Είναι χαρακτηρισμένοι ως δημοτικοί δρόμοι και οι τρεις δρόμοι. 
Η απόφ. παίρνεται από Νομάρχη μετά από γνωμοδότηση του ΣΧΟΠ. Ήρθε το θέμα 
διότι θεώρησε  η υπηρεσία ότι αφορά το Δήμο. Θα μπορούσε να πάει κατευθείαν 
στον Νομάρχη. Πρόταση κάνουμε. 

Δάσκαλος :Το μέλος της επιτροπής κ.Βάσσος, εκπρόσωπος του συλλόγου 
Μηχανικών, βάζει την εξής επιφύλαξη. Θα δημιουργηθεί κάποιο πρόβλημα  στις 
ιδιοκτησίες στην είσοδο της πόλης της οδού Βέροιας-Κοζάνης ή της εισόδου από 
Β.Βικέλα; Θα θιχθούν συμφέροντα; 

Τσιαμήτρου: Ότι υπήρχε θα συνεχίσει να υπάρχει. Δεν αλλάζει τίποτα. 
Ουσουλτζόγλου: Υπάρχει απόφ. του Τ.Σ. Ράχης; 
Τσιαμήτρου: Υπάρχει παλαιά απόφ. βάση της οποίας ενέκρινε η Νομαρχία. 
Πρόεδρος :Φαντάζομαι ότι από τη στιγμή που είναι χαρακτηρισμένοι και οι 

τρεις δημοτικοί δεν είναι θέμα του Τ.Σ. ποιόν θα χαρακτηρίσει κυριότερο δημοτικό. 
Πουλασουχίδης :Ο δρόμος που συνδέει την Ράχη με την Εθνική οδό, αυτός 

είναι και ο κύριος απ’ όσο γνωρίζω. 
Πρόεδρος :Τοποθετήσεις. 
Δελαβερίδης :Το θέμα είναι απλό. Πριν τον Ν.Καποδίστρια οι δρόμοι ήταν 

κοινοτικοί και τώρα δημοτικοί. Υπάρχει απόφ. κοινοτική του 1974 που 
χαρακτηρίζεται ως ο κυριότερος κοινοτικός δρόμος. Για την επιφύλαξη του κ. 
Βάσσου, προβλέπει καθαρά το Π.Δ. ότι από τον οικισμό μέχρι την Εθνική οδό είναι 
δημοτικός δρόμος. Το ίδιο και ο δρόμος Ράχης-Ασωμάτων-Αγ.Βαρβάρας. Είναι 
ξεκαθαρισμένα. Εμείς λέμε ότι αυτός είναι ο κυριότερος. Πολλές οικοδομικές άδειες 
εκδόθηκαν κατά παρέκκλιση. Πρέπει να ξεκαθαριστεί το θέμα με την Ράχη. Κι αν 
θέλετε να έρθει θέμα για όλα τα Δ.Δ. και να ξεκαθαριστεί ποιοι είναι κυριότεροι 
δρόμοι. 

Φουρνιάδης :Αυτή τη στιγμή θέλουμε να χαρακτηρίσουμε κύριο δημοτικό 
δρόμο. Είναι ο άμεσος δρόμος Βέροιας-Ράχης. 

Μιχαηλίδης :Στο Π.Δ. αναφέρεται ότι «σε περίπτωση που μεταξύ των 
οικισμών υπάρχουν περισσότεροι της μίας δημοτικοί ή κοινοτικοί οδοί οι διατάξεις 
της παρούσας περίπτωσης έχουν εφαρμογή μόνο σε γήπεδα που έχουν πρόσωπο στην 
κυριότερη». Είναι προφανές ότι κάποιοι θα μπορούν να δομήσουν με 45μ. πρόσωπο 
ενώ πριν ήθελε ελάχιστο εμβαδόν 4.000 τ.μ. Μήπως θα είμαστε εμείς αυτοί που θα 
δημιουργήσουν κάποιες έριδες διότι θα ξεσηκωθούν κάποιοι κάτοικοι στους άλλους 
δύο δρόμους; Πιστεύω ότι το θέμα θα μπορέσει να λυθεί από το Νομάρχη και χωρίς 
τη δική μας πρόταση. 

Ορφανίδης :Πρέπει να το δούμε συνολικά ως Δήμος αφού έχουν αλλάξει τα 
όρια και να μην περιμένουμε να μας το ζητήσουν. Δεν φτάνει μόνο να τους 
χαρακτηρίσουμε, να είναι και κατασκευαστικά δημοτικοί δρόμοι με τις προδιαγραφές 
που χρειάζονται. 
Ας δούμε και τους δρόμους και τα πεζοδρόμια στην πόλη μας γιατί είναι σε άθλια 
κατάσταση. 

Δήμαρχος :Νομίζω ότι ο κ. Φουρνιάδης ξεκαθάρισε το θέμα. Τρεις είναι  οι 
δρόμοι που συνδέουν τη Ράχη. Οι δύο δεν συνδέουν άμεσα τη Ράχη με τη Βέροια. Ο 
κύριος δρόμος είναι από τη Β.Βικέλα. 

Δελαβερίδης :Συμφωνούμε νομίζω όλοι ότι είναι αυτός ο κυριότερος δρόμος. 
Όμως θα πρέπει να μνημονεύσουμε και τους άλλους διότι ούτως ή άλλως είναι 
δημοτικοί. Γιατί να μην επικαιροποιήσουμε και αυτούς; 

Δήμαρχος : Μετά τον ν. Καπποδίστρια έχουν χαρακτηριστεί όλοι από την 
Περιφέρεια. Εμείς σήμερα  αποφασίζουμε για τον κυριότερο δρόμο. Με άλλη 



απόφαση να δούμε αυτό που προτείνετε κε Δελαβερίδη και κ. Ορφανίδη. Απόψε να 
πάρουμε απόφαση γι’ αυτό. 

Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα; 
Σύμβουλοι: Ναι. 
Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Γ. Μιχαηλίδης. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 3-3-2002 εισηγητικό σημείωμα της αντιδημάρχου Μ. Τσαμήτρου-
Καραχατζή. 
2.- Την από 6-2-2003 αίτηση των Αναστασίας και Αικατερίνης Κουκουτέγου με την 
οποία ζητούν τον χαρακτηρισμό της οδού από τη θέση Β. Βικέλα μέχρι τον οικισμό 
Ράχης ως κυριότερη δημοτική, προκειμένου να εφαρμοστούν οι διατάξεις του άρ. 1 
παρ. 2Β/δδ του Π.Δ. 24/31-5-85 (αρτιότητα κατά παρέκκλιση). 
3.- Ότι οι οδοί που συνδέουν τη Βέροια με το Δ.Δ. Ράχης είναι δύο, η εν λόγω οδός 
και η οδός που είναι σε επαφή με την επαρχιακή Βέροιας – Κοζάνης. 
4.- Ότι η παραπάνω οδός είναι η κυριότερη δημοτική, διότι είναι η συντομότερη 
οδική σύνδεση με σημαντικό κυκλοφοριακό φόρτο. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και του αρ. 1, παρ. 2Β/δδ 
του Π.Δ. 24/31-5-85 (ΦΕΚ 270Δ). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

Εγκρίνει τον χαρακτηρισμό ως κυριότερη Δημοτική οδό και άμεση, την οδό 
που ενώνει τη Βέροια από τη θέση «Β. Βικέλα» με το Δ.Δ. Ράχης του Δήμου 
Βέροιας. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    307/ 2003 

.............................................................................................………................................. 
Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 
 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ. Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 
 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Δ. Ταχματζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Σ. Μηλιόπουλος 
 Θ. Σιδηρόπουλος Α. Παπαστεργίου 
 Γ. Τροχόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 
 Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     

  ΔΗΜΑΡΧ. 
ΠΑΡΕΔΡΟΙ 

  

 Κ. Μιχαηλίδης   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  14-5-2003 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
  
 


